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Protokół nr 14/12 
z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

z dnia 30 stycznia 2012 r. 
 
Ad 1 
Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Alfred Siama, który powitał 
członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
 
Ad 2 
Obecni: 

• Przewodniczący     Alfred Siama 
• Wiceprzewodnicząca    Kazimiera Puślednik 
• Członkowie      Józef Czarnecki 

Jarosław Jędrkowiak 
        Robert Marcinkowski 
        Kazimierz Musielak 
        Mikołaj Rogala 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu 
 
Ad 3 
Przewodniczący Alfred Siama przedstawił porządek posiedzenia. Poinformował, że w dniu 
dzisiejszym odbyło się posiedzenie Zarządu Powiatu, który podjął decyzję o wystąpieniu 
z wnioskiem do Przewodniczącego Rady w sprawie wycofania z porządku obrad najbliższej sesji 
Rady Powiatu projektu uchwały w sprawie zamiaru rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących 
i Zawodowych w Pogorzeli oraz likwidacji szkół wchodzących w jego skład. W związku 
z powyższym zaproponował, aby z porządku posiedzenia Komisji wykreślić punkt 5 a) dotyczący 
zaopiniowania ww. projektu uchwały.  
 
Wniosek został przyjęty w wyniku głosowania- 6 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym 
się”. 
Porządek posiedzenia wraz z zaproponowaną zmianą został przyjęty w wyniku głosowania- 
6 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  
 
Ad 4 
Protokół Nr 13/11 z dnia 16 stycznia 2012 r. przyjęto w wyniku głosowania: 6 głosów „za” 
przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Ad 5 a 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zamiaru przekształcenia 
niektórych szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Gostyński. 
Wicestarosta Janusz Sikora odnosząc się do projektu uchwały w sprawie zamiaru rozwiązania 
Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli oraz likwidacji szkół wchodzących 
w jego skład powiedział, że Zarząd Powiatu nigdy nie chciał fizycznej likwidacji szkoły. Kwestia 
demografii oraz malejąca liczba uczniów a także zmiany w kształceniu zawodowym budzą pewne 
obawy. Do tej pory istniały technika i licea uzupełniające jako formy kształcenia uzupełniającego. 
W tym roku istnieją jeszcze technika, ale od przyszłego roku jedyną formą zostaną licea 
ogólnokształcące. Istnieje zatem obawa co do zainteresowania osób dorosłych taką formą 
dokształcenia. Zarząd Powiatu analizował trzy możliwości dotyczące ZSOiZ w Pogorzeli. 
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Zastanawiano się, czy dalej ma funkcjonować jako jednostka, czy ma wejść np. w struktury 
Zespołu Szkół Rolniczych w Grabonogu, czy też miałoby nastąpić przejęcie szkoły do prowadzenia 
przez Gminę Pogorzela. W tej sprawie wpłynęło do Zarządu Powiatu pismo Burmistrza Pogorzeli  
Radny Robert Marcinkowski powiedział, że przedstawione argumenty rozumie jako argumenty 
do tej uchwały, tymczasem Zarząd wycofuje się z tego projektu. 
Wicestarosta Janusz Sikora powiedział, że Zarząd podjął taką decyzję w oparciu o pismo 
Burmistrza Pogorzeli, który prosi o więcej czasu na ustosunkowanie się do propozycji przejęcia 
szkoły.  
Radny Robert Marcinkowski powiedział, że zgadza się z argumentacją, ale chodzi mu tutaj 
o kalendarz prac. Uchwała dotycząca zamiaru musi być podjęta do końca lutego. Zapytał, 
czy jeżeli Gmina Pogorzela zechciałaby prowadzić szkołę, to tego zamiaru nie musi być.  
Wicestarosta Janusz Sikora powiedział, że nie przewiduje, aby od września tego roku zaszły 
jakieś zmiany. 
Przewodniczący Komisji Alfred Siama zwrócił uwagę, że Panu Marcinkowskiemu chodziło o to, 
że jeżeli uchwała nie zostanie podjęta teraz, to przez najbliższe półtora roku nie będzie można 
w odniesieniu do tej szkoły podjąć żadnej decyzji. Powiedział, że zmiana organu prowadzącego 
szkoły nie wymaga jej likwidacji. 
Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała powiedział, że jest to 
przekazanie funkcji organu prowadzącego i można zrobić to w każdym momencie po podpisaniu 
stosownego porozumienia, ale raczej nie w trakcie trwania roku szkolnego.  
Radny Robert Marcinkowski powiedział, że chodziło mu o to, czy Zespół Szkół w Pogorzeli 
będzie na pewno funkcjonował jako wyodrębniona jednostka przez półtora roku, gdyż zmiana, 
którą mielibyśmy zainicjować powoduje skutki z dniem 1 września, nie spowoduje ich w tym roku 
i ewentualnie może spowodować w kontekście roku przyszłego.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, kiedy wpłynęło pismo Burmistrza, na podstawie którego 
Zarząd podjął ta decyzję.  
Wicestarosta Janusz Sikora odpowiedział, że w dniu wczorajszym.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy zatem Burmistrz Pogorzeli nie był informowany 
o zamiarze Zarządu. 
Wicestarosta Janusz Sikora odpowiedział, że Burmistrz takie pismo otrzymał, ale miał zbyt krótki 
czas na podjęcie decyzji w tej sprawie.  
 
Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała przedstawiając projekt 
uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zamiaru przekształcenia niektórych szkół 
ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Gostyński powiedział, że w tym punkcie omówi 
również kolejny projekt uchwały Rady dotyczący zamiaru likwidacji niektórych szkół 
ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Gostyński. Poinformował, że 19 sierpnia 2011 r. 
Sejm RP przyjął ustawę o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw. 
Reforma ta wprowadza reformę strukturalną szkolnictwa zawodowego. Ustawowo z dniem 
1 września 2012 r. przekształca się dotychczasowe zasadnicze szkoły zawodowe o okresie 
nauczania krótszym niż 3 lata w trzyletnie zasadnicze szkoły zawodowe, których ukończenie 
umożliwia uzyskanie dyplomu potwierdzającego kwalifikacje zawodowe po zdaniu egzaminów 
potwierdzających kwalifikacje w danym zawodzie, a także dalsze kształcenie począwszy od klasy 
drugiej liceum ogólnokształcącego dla dorosłych. Uczniowie drugiej klasy dotychczasowej 
dwuletniej zasadniczej szkoły zawodowej kontynuują naukę na dotychczasowych zasadach. 
Ponadto ustawa dokonuje jednorodności szkolnictwa dla dorosłych i jednocześnie likwiduje się 
pewien typ szkoły, który w Polsce się nie sprawdził. Stopniowo wygasza się, do czasu wyjścia 
ostatniego rocznika, typ szkoły dla młodzieży w postaci liceum profilowanego. Organy prowadzące 
dotychczasowe szkoły w postaci wszelkiego rodzaju uzupełniających liceów ogólnokształcących 
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dla absolwentów zasadniczych szkół zawodowych, technika uzupełniające 3-letnie, technika 
dla dorosłych czyli wszystkie typy szkół poza szkołą policealną i liceum ogólnokształcącym 
dla dorosłych, mogą je albo przekształcić w licea ogólnokształcące dla dorosłych albo je wygasić. 
Zgodnie z sugestiami dyrektorów oraz prowadzoną obserwacją dania możliwości ukończenia 
dorosłym i młodzieży szkół, do których uczęszczają, proponuje się likwidację kolejnych lat. 
Podkreślił, że likwidacja w zdecydowanej mierze dotyczy szkół martwych, które nie mają 
słuchaczy. Największą popularnością wśród szkół dla dorosłych cieszyły się dwuletnie 
uzupełniające licea ogólnokształcące, dalej technika uzupełniające a najmniejszą popularnością 
licea ogólnokształcące dla dorosłych. Ustawodawca wskazał, że po zakończeniu szkoły 
zawodowej możliwość podwyższenia swojego wykształcenia będzie tylko w liceum 
ogólnokształcącym dla dorosłych.  
Naczelnik poinformował, że w związku z wycofaniem z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
zamiaru rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli oraz likwidacji 
szkół wchodzących w jego skład Zarząd przyjął autopoprawki do dwóch kolejnych uchwał. 
Pierwsza zmiana związana jest z pismem Ministra Edukacji Narodowej z dnia 18 stycznia br. 
skierowanym do marszałków/starostów/prezydentów miast, z którego wynika, 
że przy przekształcaniu szkół ponadgimnazjalnych należy stosować art. 59 ust. 6 ustawy z dnia 
7 września 1991 r. o systemie oświaty, który to nakazuje jednoznacznie określenie terminu 
przekształcenia jako 31 sierpnia danego roku szkolnego pomimo, że ustawa z dnia 19 sierpnia 
2011 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw wymienia termin 
przekształcenia 1 września 2012 r. Zgodnie z treścią pisma Ministra Edukacji Narodowej, 
określona w art. 59 ustawy o systemie oświaty procedura likwidacji (przekształcenia) szkoły nie 
przewiduje żadnych odstępstw od obowiązków i terminów wynikających z tegoż artykułu ustawy. 
Kolejna zmiana polega na dodaniu w § 1 pkt. 5 w brzmieniu: ,,Zasadnicza Szkoła Zawodowa 
w Pogorzeli, wchodząca w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli” 
oraz użyte w § 2 wyrażenie ,,z dniem 1 września 2012 r.” zastępuje się wyrażeniem ,,z dniem 
31 sierpnia 2012 r.” 
Radny Robert Marcinkowski wyraził wątpliwość, czy skoro ustawa o systemie oświaty nakazała 
przekształcenie tych szkół, potrzebne jest tutaj podejmowanie uchwały, czy one z automatu 
nie stają się innymi typami szkół.  
Naczelnik Marek Smektała wyjaśnił, że Pani Minister poinformowała o konieczności zachowania 
art. 59 ustawy. 
Radny Mikołaj Rogala zapytał, czy autopoprawka jest wynikiem wycofania wcześniejszego 
projekt uchwały. 
Naczelnik Marek Smektała potwierdził.  
 
Autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta w wyniku głosowania- 7 głosów „za”. 
 
Projekt uchwały Rady w sprawie zamiaru przekształcenia niektórych szkół 
ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Gostyński Komisja zaopiniowała 
pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
Ad 5 b 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady w sprawie zamiaru likwidacji niektórych szkół 
ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Gostyński. 
Radny Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że ustawodawca już coś przesądził, Rada Powiatu 
musi to potwierdzić. Zapytał, co by się stało, gdyby Rada nie podjęła takiej uchwały.  
Naczelnik Marek Smektała poinformował, że mamy czas na przekształcenie szkół, poza 
zasadniczą szkołą zawodową i wygaszaniem liceum profilowanego, do 31 sierpnia 2015 roku. 
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Ponieważ licea ogólnokształcące dla dorosłych są poza zespołem szkół zawodowych, nie mamy 
czego przekształcać. Musimy zlikwidować te szkoły, gdyż one w systemie szkolnym już nie będą 
funkcjonowały do czasu wygaszenia i jednocześnie ukończenie nauki w danym roczniku. Jest 
wyraźna instrukcja Ministerstwa Edukacji Narodowej, że pomimo, iż jest to ustawowa zmiana, 
to organy prowadzące są zobowiązane do zachowania art. 59 ustawy o systemie oświaty. 
Następnie Naczelnik przedstawił autopoprawkę Zarządu Powiatu do projektu uchwały polegającą 
na dopisaniu w § 1 pkt 7 w brzmieniu: ,,Liceum Profilowane w Pogorzeli wchodzące w skład 
Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli”; w § 1 pkt 8 w brzmieniu: 
,,Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące w Pogorzeli wchodzące w skład Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli”; w § 1 pkt 9 w brzmieniu: ,,Technikum 
Uzupełniające dla Dorosłych w Pogorzeli wchodzące w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących 
i Zawodowych w Pogorzeli”. Ponadto § 2 otrzymuje brzmienie: ,,Zamierza się z dniem 31 sierpnia 
2013 r. zlikwidować szkoły prowadzone przez Powiat Gostyński: Uzupełniające Liceum 
Ogólnokształcące dla Dorosłych w Krobi wchodzące w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących 
i Zawodowych w Krobi oraz Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Pogorzeli 
wchodzące w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli.” 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy wszystkie te zmiany są spowodowane wycofaniem 
z porządku obrad uchwały w sprawie zamiaru rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących 
i Zawodowych w Pogorzeli oraz likwidacji szkół wchodzących w jego skład. 
Naczelnik Marek Smektała potwierdził. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy to Wydział Oświaty i Spraw Społecznych 
przygotowywał te uchwały. 
Naczelnik Marek Smektała potwierdził. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy Wydział z góry planował, że uchwała o likwidacji szkoły 
nie przejdzie. 
Wicestarosta Janusz Sikora odpowiedział, że zastanawiano się nad najlepszą opcją dla szkoły 
w Pogorzeli. W przypadku przekazania szkoły do prowadzenia przez Gminę Pogorzela zbędna jest 
uchwała o zamiarze likwidacji. Gdyby natomiast radni podjęli decyzję o przekazaniu 
administracyjnym szkoły do Zespołu Szkół Rolniczych w Grabonogu wówczas ta uchwała jest 
konieczna.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że radni otrzymali projekt uchwały, który dzisiaj 
zostaje wykreślony i tym samym dopisujemy punkty w kolejnych uchwałach. Zapytał, kiedy Zarząd 
przyjął autopoprawki.  
Wicestarosta Janusz Sikora odpowiedział, że Zarząd podjął decyzje dzisiaj po zapoznaniu się 
z pismem Burmistrza. Projekt uchwały zakłada, że radni będą mieć możliwość podjęcia decyzji 
i zagłosowania za trzema możliwymi formami.  
Naczelnik Marek Smektała powiedział, że zgodnie z dyspozycją Zarządu wycofującą pierwszy 
projekt uchwały musiał wprowadzić poprawki do dwóch kolejnych projektów uchwał.  
 
Autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta w wyniku głosowania- 6 głosów „za” 
przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Projekt uchwały Rady w sprawie zamiaru likwidacji niektórych szkół ponadgimnazjalnych 
prowadzonych przez Powiat Gostyński Komisja zaopiniowała pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
Ad 5 c 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia sprawozdania z wysokości 
średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Gostyński w 2011 r. 
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Naczelnik Marek Smektała poinformował, że na podstawie art. 30a ustawy z dnia 26 stycznia 
1982 r. Karta Nauczyciela w terminie do dnia 20 stycznia każdego roku organ prowadzący szkołę 
będący jednostką samorządu terytorialnego przeprowadza analizę poniesionych w poprzednim 
roku kalendarzowym wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu do wysokości 
średnich wynagrodzeń nauczycieli zatrudnionych na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego. W terminie do dnia 10 lutego roku kalendarzowego następującego po roku, 
który podlegał analizie, organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego 
sporządza sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez tę jednostkę 
samorządu terytorialnego na wzorze ustalonym w rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej 
z dnia 10 stycznia 2010 r. w sprawie sposobu opracowywania sprawozdania z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego. Organ prowadzący szkołę będący 
jednostką samorządu terytorialnego przedkłada sprawozdanie, o którym mowa powyżej w terminie 
7 dni od jego sporządzenia, regionalnej izbie obrachunkowej, a także organowi stanowiącemu tej 
jednostki samorządu terytorialnego, dyrektorom szkół prowadzonych przez tę jednostkę 
oraz związkom zawodowym zrzeszającym nauczycieli. Uchwała nie powoduje żadnych skutków 
finansowych, ponieważ wszystkie średnie wynagrodzeń, określone ustawą Karta Nauczyciela, 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego zostały osiągnięte.  
 
Wicestarosta Janusz Sikora powiedział, że nadwyżka do średnich wynagrodzeń wymagalnych to 
nie dodatkowe dofinansowanie ze strony powiatu, a wynika ona z nadgodzin oraz innych 
dodatków.  
Radny Robert Marcinkowski zapytał, czy w pojedynczych przypadkach były takie sytuacje, gdzie 
musieliśmy dopłacać do tego wynagrodzenia.  
Naczelnik Marek Smektała zaprzeczył.  
Przewodniczący Komisji Alfred Siama zapytał, czy jest jakieś ryzyko, że może zabraknąć 
środków na wrześniowe podwyżki dla nauczycieli.  
Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że podwyżka wynika z Karty Nauczyciela i musi zostać 
zrealizowana. Z informacji Ministra Finansów i Ministra Edukacji Narodowej wynika, że środki 
na podwyżki zostały zagwarantowane w subwencji, choć jest ona znacznie niższa niż należałoby 
się spodziewać.  
 
Projekt uchwały Rady w sprawie przyjęcia sprawozdania z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Gostyński w 2011 r. Komisja 
zaopiniowała pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
Ad 6 
Zaopiniowanie sprawozdania z działalności Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym 
Zespole Opieki Zdrowotnej w Gostyniu za 2011 r. 
Wicestarosta Janusz Sikora przedstawił sprawozdanie. Poinformował, że w 2011 r. odbyło się 
siedem posiedzeń Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej 
w Gostyniu. W tym czasie podjęła ona uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu 
Porządkowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki zdrowotnej w Gostyniu, zamian 
w statucie Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu (zmiany wynikały 
m.in. z konieczności dostosowania zapisów statutu do aktualnego stanu prawnego 
dot. Ratownictwa Medycznego), wyrażenia opinii w sprawie zakupu sprzętu medycznego, 
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wyrażenia opinii o przekształceniu SP ZOZ w Gostyniu polegającego na likwidacji Oddziału 
dla przewlekle chorych i Hospicjum stacjonarnego, wyrażenia opinii o przekształceniu SP ZOZ 
w Gostyniu polegającego na utworzeniu komórki „Zespół transportu sanitarnego”, zaopiniowania 
wykonania planu finansowego za 2010 r., zaopiniowania odwołania wnoszonego przez Dyrektora 
SP ZOZ w Gostyniu dotyczącego rozstrzygnięcia postępowania prowadzonego w trybie konkursu 
ofert o zawarcie umów na udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej w rodzaju: ratownictwo 
medyczne w 2011 r., zaopiniowania „Oświadczenia Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Gostyniu z dnia 5 sierpnia 2011 r. dotyczącego postępowania konkursowego 
na zasadzie rokowań ogłoszonego przez WOW NFZ z dnia 18 lipca 2011 r., zaopiniowania 
wykonania planu finansowego za I półrocze 2011 r. oraz uchwałę w sprawie wyrażenia opinii 
o przyznaniu przez Zarząd Powiatu Gostyńskiego nagrody finansowej Dyrektorowi SP ZOZ 
w Gostyniu. Ponadto dokonano analizy finansowej w zakresie sprawozdania finansowego 
(zapoznano się z dokumentacją z badania sprawozdania finansowego SP ZOZ za 2010 rok - 
sprawozdanie finansowe zaopiniowane przez biegłego rewidenta. W opinii tej stwierdzono, 
że sprawozdanie przedstawia rzetelnie i jasno wszystkie informacje istotne dla oceny sytuacji 
majątkowej i finansowej badanej jednostki na dzień 31 grudnia 2010 r., jak też jej wyniku 
finansowego za rok obrotowy od 1 stycznia 2010 r. do 31 grudnia 2010 rok. W wyniku 
przeprowadzonego badania sprawozdania finansowego, a w tym analizy sytuacji finansowej 
Jednostki, biegły nie stwierdził zagrożenia kontynuacji działalności w roku następnym po badanym, 
na skutek zamierzonego lub przymusowego zaniechania, bądź istotnego ograniczenia 
dotychczasowej działalności. Członkowie Rady Społecznej zapoznali się także z informacją 
z wykonania planu finansowego SP ZOZ w I półrocze 2011 r.). Podczas obrad dokonywano 
analizy realizacji kontraktów (wielkość i zakres kontraktu z NFZ na 2011 rok, omawiano także 
kwestie nadwykonań za 2009 r., 2010 r. i 2011 r. jak również kontraktowanie świadczeń 
medycznych na 2012 r.). Omawiano sprawy związane z przeniesieniem Zakładu Opiekuńczo-
Leczniczego z Ponieca do budynku przy ul. Wrocławskiej w Gostyniu – otwarcie ZOL w Gostyniu 
miało miejsce 29 marca 2011 r. (III etap projektu: „Przebudowa wraz z rozbudową SP ZOZ 
w Gostyniu”). Inspirowano działania mające na celu pozyskanie środków finansowych na rzecz 
szpitala, w tym na finansowanie oraz poprawę jakości świadczeń zdrowotnych – pozyskanie m.in. 
środków od sponsorów (przedsiębiorców) na zakup nowego RTG z ramieniem C. Omawiano 
sprawy dotyczące bieżącego funkcjonowania szpitala, w tym w szczególności sprawy związane 
z realizacją projektu: „Przebudowa wraz z rozbudową SP ZOZ w Gostyniu”, realizowanego 
w ramach Działania 5.3 „Poprawa warunków funkcjonowania systemu ochrony zdrowia 
w województwie”, Priorytet V „Infrastruktura dla kapitału ludzkiego” Wielkopolskiego Regionalnego 
Programu Operacyjnego na lata 2007 – 2013 (organizacja pracy szpitala w okresie jego 
modernizacji – przebudowa bloku operacyjnego – IV etap projektu). Nie uległo zmianie 
przeznaczenie obiektu, lecz dokonane zostały zmiany dostosowujące go do wymogów 
rozporządzenia oraz przepisów przeciwpożarowych, ponadto została utworzona trzecia sala 
operacyjna. W dobudowanej części parteru została również zlokalizowana pracownia 
mammograficzna wraz z ciemnią i poczekalnią. Uporządkowane zostało w ten sposób centrum 
diagnostyczne szpitala, gdyż mammograf znajdzie się w tej samej części szpitala, w której 
znajdują się także RTG i USG. Wartość IV etapu - 5,1 mln zł. Etap ten został zrealizowany 
w 2011 r. Zapoznawano się również z informacjami dotyczącymi budowy a następnie 
uruchomienia stacji dializ w Gostyniu. Powstał dwukondygnacyjny budynek o powierzchni 
całkowitej ok. 508 m², w którym znajduje się 16 stanowisk do dializowania, poradnia nefrologiczna, 
gabinet diagnostyki obrazowej USG i poradnia prowadząca leczenie metodą dializy otrzewnej. 
Umożliwi to leczenie 60 stałych pacjentów z terenu naszego powiatu dotychczas korzystających 
z ośrodków w Rawiczu, Lesznie lub Śremie. GCN korzystać będzie z diagnostyki laboratoryjnej 
i obrazowej świadczonych przez szpital w Gostyniu. Omawiano, opiniowano oraz podejmowano 
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działania związane z odwołaniem się od decyzji w sprawie postępowania konkursowego 
na udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej w rodzaju: ratownictwo medyczne. 
 
Przewodniczący Komisji Alfred Siama zapytał, czy szpital otrzymał wszystkie kontrakty, o które 
się ubiegał.  
Wicestarosta Janusz Sikora odpowiedział, że znacznie większy kontrakt jest na tomograf 
komputerowy, szpital otrzymał też kontrakt na dwie poradnie. Bardzo cieszy uzyskanie kontraktu 
na endoskopię, gdzie był tylko jeden kontrakt na dwa regiony- gostyński i rawicki. 
 
Komisja zaopiniowała sprawozdanie z działalności Rady Społecznej przy Samodzielnym 
Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Gostyniu za 2011 r. pozytywnie- 7 głosów „za”. 

Ad 7 
Wolne głosy. 
Wicestarosta Janusz Sikora powiedział, że dyrektorom szkół i placówek prowadzonych przez 
Powiat Gostyński kończy się pięcioletnia kadencja. Są to: 

1) Pani Krystyny Piaseckiej Dyrektora Poradni Psychologiczno Pedagogicznej w Gostyniu, 
2) Pani Małgorzaty Wika-Koniecznej Dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu, 
3) Pana Lecha Bema Dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi, 
4) Pana Macieja Marcinkowskiego Dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych w Gostyniu, 
5) Pani Bożeny Ryczkowskiej Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych w Grabonogu. 

Zgodnie z ustawą z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty kandydata na stanowisko 
dyrektora szkoły lub placówki wyłania się w drodze konkursu lub można przedłużyć powierzenie 
stanowiska dyrektora na kolejne pięć lat szkolnych. Spośród wymienionych dyrektorów tylko Pani 
Bożena Ryczkowska i Pan Maciej Marcinkowski pełnią swoje stanowisko pierwszą kadencję, 
pozostali dyrektorzy w wyniku przedłużenia powierzenia stanowiska kończą obecnie drugą 
kadencję. Wicestarosta zwrócił się do członków Komisji z prośbą o przedstawienie opinii, 
czy należy dyrektorom pełniącym funkcję pierwszą kadencję przedłużyć powierzenie stanowiska 
na kolejne pięć lat, czy też wszyscy dyrektorzy mają stanąć do konkursu.  

Przewodniczący Komisji Alfred Siama opowiedział się za jednolitą polityką w stosunku 
do dyrektorów szkół. Podział dyrektorów na dwie grupy mógłby być źle odebrany. Uważa, 
że można przedłużać kadencje w stosunku do dyrektorów, którzy wzorowo wywiązują swoje 
obowiązki i nie ma w stosunku do nich żadnych zastrzeżeń. Konkursy, który już się odbyły, 
wywołały duże emocje i podgrzewały atmosferę społeczną na terenie naszego powiatu. Być może 
dobrym rozwiązaniem byłoby przedłużać kadencję dyrektorom, chyba że Zarząd Powiatu ma 
w stosunku do nich jakieś poważniejsze zastrzeżenia.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że dyrektor szkoły to bardzo poważna funkcja. Radny 
nie zgodził się ze stwierdzeniem przedmówcy, że zarzuty były co do konkursów, gdyż były one 
do procedur. Jego zdaniem dyrektorzy bardzo dobrze pełnią swoje funkcje, ale jednocześnie jest 
za tym, aby ogłosić konkurs. Ktoś, kto dobrze lub bardzo dobrze pełni swoją funkcję nie powinien 
mieć z tym żadnych kłopotów z uwagi chociażby na swoje doświadczenie.  
Radna Kazimiera Puślednik powiedziała, że również jest za przeprowadzeniem konkursów, 
ale jeżeli zgłosi się tylko jeden kandydat, to zaproponowała, aby wtedy odstąpić od procedury 
konkursowej. 
Wicestarosta Janusz Sikora odpowiedział, że nie ma takiej możliwości. 
Radna Kazimiera Puślednik zwróciła uwagę, że bywa i tak, że dyrektor z dużym stażem pracy 
często z przyczyn formalnych może odpaść. 
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Przewodniczący Komisji Alfred Siama powiedział, że również obawia się takich sytuacji, gdyż 
przepisy dotyczące konkursu są drobiazgowe i bardzo rygorystyczne a wskutek niewłożenia 
jakiegoś papierka do teczki jakiś bardzo dobry kandydat może odpaść. 
Wicestarosta Janusz Sikora zwrócił uwagę, że jest to skutkiem braku możliwości wezwania 
kandydata do uzupełnienia dokumentów.  
Radny Mikołaj Rogala powiedział, że nie widzi powodów, dlaczego któryś z dyrektorów mógłby 
czuć się urażony faktem ogłoszenia konkursu. Jeżeli dyrektor sprawdza się w swojej roli, to nie 
wydaje się, aby miał przeciwnika wobec siebie.  
 
 
 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych  

       Alfred Siama 

 

 

Protokołowała: Elżbieta Mikstacka 

 

 

 


